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El ministeri d’Afers Socials, 
Justícia i Interior ha liquidat 
en el primer semestre del 2016 
un total de 6.084.507 euros 
en prestacions socials. El ti-
pus d’ajuda a la qual en els sis 
primers mesos de l’any s’ha 
destinat més diners és la pen-
sió de solidaritat per a la gent 
gran, amb un total d’1.681.250 

euros, segons les dades facilita-
des per l’executiu.

En segon lloc, es troben els 
1.270.599 euros que ha des-
tinat el ministeri d’Afers So-
cials a la prestació econòmica 
d’atenció social. Cal destacar 
que, respecte d’altres anys, 
aquestes dues prestacions són 
també les que van rebre una 
major dotació pressupostària. 
Així, la de la pensió de solida-

ritat va suposar l’any passat 
un import total de 3.119.533 
euros, mentre que la d’atenció 
social va arribar a 2.236.552 
euros. 

Des de l’executiu també van 
remarcar els 892.875 euros 
que s’han destinat a la pensió 
de solidaritat per a discapa-
citats i la pensió per a adults 
minusvàlids, que situa aquesta 
ajuda en tercer lloc quant a la 

quantia destinada. L’any pas-
sat, en aquest concepte es van 
liquidar 1.721.348 euros.

10,3 milions el 2015
El total, al llarg de l’any passat 
les ajudes socials van suposar 
una liquidació pressupostària 
de 10.353.250 euros. De fet, 
segons les dades facilitades des 
de l’executiu, l’import liquidat 
des del 2013 se situa al voltant 
dels deu milions, si bé la xifra 
més elevada va ser la de l’any 
passat.

Els diferents conceptes per 
als quals el ministeri d’Afers 
Socials, Justícia i Interior ator-
ga aquestes ajudes socials són 

la prestació econòmica d’aten-
ció social; la d’acolliment fa-
miliar (48.890 euros aquest 
any); habitatge (785.911 eu-
ros); la pensió de solidaritat 
per a discapacitats i la pen-
sió per a adults minusvàlids; 
la de solidaritat per a la gent 
gran; la de cobertura sanitària, 
que ha sumat 44.086 euros; la 
de desocupació involuntària 
(371.273 euros), la prestació 
per fill a càrrec (492.533) i les 
pensions no contributives de 
vellesa (167.427 euros), així 
com les cotitzacions a la Caixa 
Andorrana de Seguretat Soci-
al (CASS) de les persones amb 
discapacitat (329.663). 
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Fins a sis milions d’euros en 
ajudes durant el primer semestre

Socialdemocràcia i Progrés 
(SDP) va dur a terme el cap de 
setmana una sessió de treball 
a l’entorn del que hauria de 
ser un bon acord d’associació 
d’Andorra amb la Unió Euro-
pea (UE), segons el partit.

La jornada es va articular 
a partir d’una intervenció del 
professor d’economia Joan 
Clavera, que assessora la for-
mació en l’àmbit en les relaci-
ons amb la Unió Europea. En 
especial es va fer esment de 
les relacions amb els veïns del 
nord i del sud en l’àmbit del 
camí cap a un nou embranca-
ment amb la Unió Europea, 
i els objectius a assolir en un 
acord Unió Europea-Andorra 
van ser àmpliament deba-
tuts, segons un comunicat del  
partit. 

El conseller general i por-
taveu parlamentari d’SDP, 
Víctor Naudi, va fer una in-

tervenció en relació a la in-
formació tramesa pel Govern 
al Consell General en el marc 
del procés de negociació, en 
què va lamentar “la manca de 
transparència amb la qual el 
ministre Gilbert Saboya porta 
les relacions amb la comissió 
de Política Exterior del Consell 
General”.

Aquesta sessió de treball, 
que va servir per aclarir dubtes 
i plantejar propostes d’explica-
ció pública de les conseqüènci-
es d’un acostament a la Unió 
Europea, va permetre també 
refermar la voluntat dels pro-
gressistes d’avançar cap a l’es-
tabilitat d’una bona associació 
amb Europa. “Un camí en què 
SDP pensa continuar treba-
llant des de la responsabilitat 
i la seriositat, la qual cosa ex-
clou tant el seguidisme com 
l’aplaudiment fàcil a una acció 
de govern que ens sembla er-
ràtica i mal preparada”, segons 
es podia llegir al comunicat.

SDP lamenta la “manca de 
transparència” de Saboya 
sobre l’acord d’associació

Política

La sessió de treball que SDP va fer el cap de setmana sobre l’acord amb la UE.
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La ministra de Medi Ambient, 
Agricultura i Sostenibilitat, 
Sílvia Calvó, va prendre part 
en el segment ministerial de la 
conferència de les parts COP13 
del Conveni de la diversitat bio-
lògica, que se celebra a Cancún 
(Mèxic). La trobada va reunir 
prop de 10.000 participants, 
entre representants dels 196 
països membres, observadors i 
organitzacions internacionals, 
que han negociat acords i han 
adquirit compromisos per do-
nar impuls a la conservació i l’ús 
sostenible de la biodiversitat. El 
segment en què van participar 
ministres responsables de medi 
ambient, d’agricultura i de tu-
risme va acabar amb l’adopció 
per part dels representants 
de les parts de la declaració de 
Cancún sobre la integració de la 
conservació i de l’ús sostenible 
de la biodiversitat pel benestar.

Durant la taula rodona 
d’agricultura, la titular de Medi 
Ambient, Agricultura i Soste-
nibilitat va exposar els com-
promisos en matèria mediam-
biental recollits en l’Estratègia 
nacional de la biodiversitat 
d’Andorra, que va ser aprovada 
pel Govern el 19 d’octubre pas-
sat. La ministra va recordar que 
aquesta estratègia s’alinea amb 
els documents de referència en 
el context regional pròxim al Pi-
rineu, el Pla estratègic europeu, 
el Conveni de diversitat biològi-
ca i les metes d’Aichi, i que està 
també en consonància amb les 
estratègies de país impulsades 
pel ministeri, com són les rela-

cionades amb la protecció del 
paisatge o en matèria de lluita 
contra el canvi climàtic.

Les diferents parts van de-
batre i van intercanviar expe-
riències al voltant de la inte-
gració de la conservació i l’ús 
sostenible de la biodiversitat 
en sectors com l’agricultura, els 
boscos, el turisme i la pesca. En 
aquest sentit, Calvó també va 
posar en relleu que el Govern 
està redactant la futura llei de 
preservació del medi natural, 
la biodiversitat i el paisatge, un 
text que recollirà els principis i 
les obligacions del Conveni de 
diversitat biològica que a An-
dorra va entrar en vigor el 5 de 
maig del 2015. En referència a 
l’agricultura, la ministra va ex-
plicar les seves característiques 
principals. Va explicar que és 
integrada i manté un model 
de cria de races adaptades a la 
muntanya, fet que afavoreix la 
protecció dels sòls i el manteni-
ment dels hàbitats.

Sílvia Calvó també es va re-

ferir a les microproduccions del 
Principat i va destacar la recent 
creació de la marca col·lectiva 
que agrupa la seva promoció i 
comercialització en un circuit 
de proximitat entre productors 
i consumidors que permet un 
model de consum de quilòme-
tre zero. 

La ministra també va res-
saltar que la llei d’agricultura 
integra molts dels principis del 
conveni que fan referència a la 
relació entre agricultura i bio-
diversitat, especialment perquè 
preveu incentius per a les pràc-
tiques agroecològiques de fo-
ment de la biodiversitat, la pro-
tecció dels hàbitats prioritaris 
i la regulació estricta de l’ús de 
productes que puguin afectar 
negativament les espècies, par-
ticularment les relacions entre 
fitosanitaris i pol·linitzadors. 
Durant la seva estada a Can-
cún, Calvó es va reunir amb la 
secretària general del Conveni 
de Ramsar sobre les zones hu-
mides, Marta Rojas-Urrego.

Sílvia Calvó destaca a Cancún el 
paper de l’agricultura andorrana
La ministra de Medi Ambient participa en la conferència de les parts COP13

Sostenibilitat

La ministra Sílvia Calvó amb la resta de mandataris de la conferència.
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